
Slovo kazatele úvodem 
Milí sourozenci v Kristu, 

prožíváme paschu, veliké svátky přesnic – hodu be-

ránka, během nichž se před dvěma tisíci lety odehrálo 

drama, které změnilo dějiny světa. Mesiáš – Boží Syn 

přinesl velekněžskou oběť za hřích světa. V tom je za-

hrnut i hřích každého z nás. Pokud dnes něco dostává-

me zadarmo, pak to budí jisté podezření a hledáme 

v tom nečisté motivy a něčí snahu s námi manipulo-

vat. Přesto ten největší dar z Boží strany je skutečně 

zadarmo! Pán Bůh nám nechává svobodu jeho dar 

přijmout, nebo odmítnout. Ti, kteří dar vykoupení 

přijali, mohou svědčit o jeho hodnotě. Kristův kříž a 

slavné vzkříšení (první den po sobotě), inspirovalo 

církev, aby se v tento den shromažďovala a slavila 

den vzkříšení jako den odpočinutí.  

 Díky Pánu Bohu za jeho nevystižitelný dar, který 

přináší vykoupení z otročení hříchu a naději věčného 

života. Díky Kristově oběti a slavnému vzkříšení, 

nemá smrt poslední slovo nad životem těch, kteří při-

jímají Kristovo dílo spásy. Takovou zprávu si nemů-

žeme nechat jen pro sebe. Proto také v tomto roce 

pořádáme bohoslužby se zvěstováním Božího slova, 

pořádáme setkání v generačních a zájmových skupi-

nách i skupinková setkání v jednotlivých domácnos-

tech. Jako sbor se připojujeme k Noci kostelů, kdy 

otevíráme své shromažďovací prostory pro poutníky i 

všechny zájemce. Pokračovat budeme v evangelizační 

akci pražských „Dnů víry“. Připravujeme několik 

evangelizačních programů a hledáme způsoby, jak se 

rozdělit o naději, kterou jsme z Boží ruky přijali. 

 Náš sbor zvolil na příští 4 roky nové staršovstvo. 

Prosím, modleme se za ty, kteří v rušném a časově ná-

ročném životě v naší společnosti byli ochotni převzít 

velkou odpovědnost za náš sbor. Jsou to (podle abece-

dy): Jindřich Koudela, Jan Němeček st., Martin Pavlí-

ček, Ondřej Pavlíček, Milan Skalický, Petr Štěpán, 

Tomáš Trávníček, Petr Verner a Marie Wagnerová). 

Na svém prvním setkání staršovstvo zvolilo ze svého 

středu Jindřicha Koudelu za místopředsedu, Jana Ně-

mečka za hospodáře sboru a Petra Štěpána jako zapi-

sovatele. Snažme se jim pomáhat, aby služba ve sboru 

jim byla radostí a povzbuzením.  

 Budeme dále pokračovat jednou měsíčně v malé 

sborové biblické škole a také setkávání pod názvem 

„Zvon“, při kterém se zabýváme důležitými tématy a 

setkáváme se s lidmi, kteří nám mají co povědět 

z některé části křesťanského svědectví v tomto světě.  

Modleme se také za všechny snoubence, kteří se při-

pravují na svatbu a budou začínat svá manželství. 

Díky Bohu, že chtějí vzít na sebe zodpovědnost, do 

manželství veřejně vstoupit a naplňovat poslání, které 

Pán Bůh manželství svěřil. Modleme se také za vý-

hled do budoucnosti, kdy je třeba zajistit nového kaza-

tele a správce sboru. Jak víte, tak naše staršovstvo je 

v jednání s kazatelem Bronislavem Matulíkem ze 

Smíchova.  

 Ať Vás všechny provází láska Pána Ježíše Krista, 

ať vidíte naplnění svých modliteb a ať se na nás 

naplňují Boží zaslíbení. 

Pavel Černý 

 

Velikonoční zamyšlení  
Za pár dní si budeme opět připomínat Velikonoce, te-

dy Kristovo ukřižování a vzkříšení. Znovu si připome-

neme Kristovu oběť, kterou si nikdo z nás nezasloužil. 

A opět nám na mysli vyvstane moment milosti.  

Mnohokrát jsme slyšeli, že milost je nezaslouže-

ná, že už starozákonní člověk byl spasen milostí skrze 

víru. Nechci polemizovat s tím, že milost je nezaslou-

žená nebo že je zadarmo. Rád bych poukázal na určité 

nebezpečí plynoucí z tohoto pojetí. Pokud je něco za-

darmo, potom si toho člověk neváží. Zde pochopitelně 

namítnete, že až tak zadarmo milost není, protože za 

ní byl ukřižován Kristus. To je pravda, ale ukřižován 

byl Kristus, ne já.  

Čím se tedy milost stává pro mne drahou? Tím, 

že si v jakémsi emotivním vypětí „uvědomím“, že 

Kristus za mne trpěl? Sám jsem někdy dával výzvy 

typu „uvědomte si jak to Krista bolelo“, „uvědomte si, 

že to byl Bůh na kříži“, „uvědomte si…“. Občas jsem 

četl nebo dokonce viděl v kině hrůzy křižování (abych 

si to lépe uvědomil) a pochopitelně mi z toho bylo na 

nic. Nicméně ono uvědomění mne zas až tak moc ne-

stálo – mimo nedobrého pocitu, který se ale nakonec 

dal vydržet.  

Asi většina křesťanů si o Velikonocích „uvědo-

mí“, že za ně Kristus zemřel, někdo u onoho „uvědo-

mování“ prožije trochu nepříjemné mrazení, někoho 

to vede k více či méně hluboké vděčnosti, někdo ne-

prožije nic…Není to ale trochu málo si něco „uvědo-

mit“? Milost, která nás stojí maximálně si něco „uvě-

domit“ je vyprázdněný pojem.  

Je tu druhý rozměr milosti – milost, která vede 

k pokání. Pochopitelně toto je smysl milosti. 

Nicméně bych rád poukázal na další rozměr mi-

losti, který se možná vlivem jistých křesťanských 

psychologických důrazů vytrácí. V současné době je 

moderní hovořit o tom, jak nás negativně poznamenali 

naši otcové. Určitě tomu tak do jisté míry je. Někteří 
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otcové svoji roli skutečně nezvládli. Jsou ale díky Bo-

hu i tací, kteří svoji roli zvládli. Klíčová myšlenka je 

často v tom, že jedno ze selhání otců bylo, že dětem 

nabídli pouze podmínečnou lásku. A asi to tak je. Ča-

sto mateřská láska je více bezpodmínečná než láska 

otce. Je ale, do jisté míry podmínečná láska otce špat-

ná? Pochopitelně je, pokud nás přivede do extrému 

typu „budu tě mít rád POUZE pokud něčeho dosáh-

neš”. Jenže - když jsme u náročnosti, potom si vzpo-

meňte na svoje učitele, trenéry, vychovatele…  Ne-

vzpomínáte více na ty, kteří vás díky svým nárokům 

někam posunuli? Asi na všech školách kolují zkazky o 

profesorech, kteří nic nedali zadarmo.   

Možná se nám zde poodkrývá další rozměr drahé 

milosti – nazval jsem to mužský princip lásky. Tedy 

láska, která něco vyžaduje. Vyžaduje ne proto, abych 

si ji zasloužil, ale proto, že je drahá.  

Kdosi řekl, že Bůh nás miluje jak levou, tak pra-

vou rukou: totálními požadavky (přikázáními) a sou-

časně čistou, nezaslouženou milostí. Bůh od nás něco 

očekává a pokud nic nepřijde, znamená to, že dar ne-

byl vůbec přijat.  

Prosím abyste mi rozuměli – nemám na mysli fa-

rizejskou „zbožnost“, která nakládá na lidi břemena 

lidských výmyslů. Mám na mysli nároky, které od Bo-

ha přichází v okamžiku, kdy přijímáme jeho milost a 

lásku.  

Sám Bůh ve svém slově hovoří o tom, že existují 

důkazy, že ho milujeme. Přinejmenším je to láska 

k druhým a zachovávání přikázání. Je to v příkrém 

rozporu s křesťanskými aforismy typu „není třeba sná-

šet důkaz lásky – jediným důkazem lásky, je láska“.  

Uvědomuji si, kolik neštěstí v dějinách církve se 

díky nesprávnému pochopení a aplikování milosti na-

dělalo. Jedním extrémem se stalo zákonictví, druhým 

bezbřehost. Obojí přístup potom vychovával nedospě-

lé věřící. Jedni se poměřovali dobrými skutky, druzí 

nenahmatatelnými pocity. Nicméně jenom proto, že se 

něco nepovedlo, není třeba pomíjet „mužský princip“ 

Boží lásky a milosti, který něco vyžaduje. 

Když si budeme připomínat letošní Velikonoce, 

můžeme si nejen „uvědomovat“ Boží milost. Můžeme 

i přemýšlet nad tím, zda nám ona milost je drahá. Po-

známe to snadno – promítala se a promítá se v našich 

skutcích? Vidíme to nejen my, ale i lidé kolem nás? 

Máme odvahu naznačený rozměr milosti připomínat 

sobě i druhým? Pokud zjistíme, že něco není v pořád-

ku, potom tou nejlepší cestou je nejen „více si uvě-

domit“ jak to se mnou vypadá. 

Cesta je… něco změnit. 

David Novák, kazatel sboru CB Praha 13 

Převzato z: http://www.cb.cz/novak/ 

 

Využijme tento text k vlastnímu zamyšlení o svém 

vnímání milosti a o svém osobním následování Krista. 

 

 

Připravujeme 
 6.4. Velikonoční setkání a výlet do Neveklova 

(začátek v 10 hodin) 

 od 7. do 11.4. bude probíhat rekonstrukce 

prostoru před WC a proto se většina programů 

v týdnu uskuteční v klubech, přístavku apod. 

 12. 4. požehnání Jakuba Hrnko 

 12. 4. ZVON – T. Trávníček – Dynamické 

modlitební buňky 

 12. - 22. 4. „Burza dětského oblečení“ 

 25. 4. v 11 hodin svatba Šimona Berana a Kamily 

Beranové (u Klimenta) 

 2. 5. v 10 hodin svatba Petra Němečka a Anny 

Lachmanové (v modlitebně) 

 15. – 16. 5. Celocírkevní konference Církve 

bratrské (v Soukenické) 

 29. 5. Noc kostelů v našem sboru 

 30. 5. - 4. 6. Dny víry, Praha 2015 

 4. 6. evangelizace v rámci Dnů víry, slouží bratr 

Daniel Fajfr 

 31. 5. dobročinný jarmark po shromáždění 

v malém klubu  

 1. – 11. 7. tábor dorostu 

 25. 7. svatba Petra Sušky a Simony Šromové 

 15. 8. svatba Kryštofa Vernera a Elišky Grohové 

 15. 8. svatba Petry Zvonařové a Ladislava 

Veselého v Bohumilicích u Brna 

 22. – 29. 8. sborová dovolená Proseči u Skutče 

 

 

 

 

 

Výlet do Neveklova 
bude 

6. dubna 2015 
(velikonoční pondělí) 

 

 

Sraz:  

do 10 h před modlitebnou v Neveklově 

 

V 10 hodin bude krátká bohoslužba, 

která se při příznivém počasí 

 uskuteční  na náměstí. 

 

I proto prosíme, 

aby se zúčastnil každý, kdo může. 

 
Po bohoslužbě bude následovat výlet do 

okolí, zakončený u studánky v Koutech. 

Podrobnosti na http://cb.cz/neveklov 


